
SVIM ZAPOSLENICIMA U SUSTAVU - ČLANOVIMA SINDIKATA 
 

NOVI MINISTAR I POZICIJA SINDIKATA 
NAKON ŠTRAJKA 

 

Poštovane kolegice i kolege, dragi zaposlenici i članovi Sindikata! 
 

Je li Sindikat, nakon imenovanja novoga ministra, 

odustao od zahtjeva i što planira? Evo odgovora na to 

pitanje prije nego li odemo na godišnje odmore. 

 

REZULTAT ŠTRAJKA. 29. svibnja bili smo u štrajku 

jednodnevne manifestacije nezadovoljstva uslijed 

smanjivanja plaća i stanja u sustavu. Na štrajk se odazvala 

znatna većina zaposlenika. Na dan štrajka održali smo 

sastanke na ustanovama na kojima smo razgovarali o 

mogućim radikalnim mjerama pritiska koje sustav ima na 

raspolaganju. Što se dogodilo nakon toga? 

 

UČINCI ŠTRAJKA. Poslije našeg štrajka smijenjen je 

ministar Jovanović. Nezadovoljstvo zaposlenika u 

obrazovanju i znanosti definitivno je potvrđeno odazivom 

velikog broja naših ljudi u štrajku. Nezadovoljstvo šire 

javnosti potvrdilo se prikladnim medijskim praćenjem 

štrajka. Utoliko je masovni odaziv ljudi u štrajku uklonio 

dvojbe u glavama vladajućih o potrebi Jovanovićeve 

smjene. Nakon što je obavio prljave poslove kresanja i 

rezanja, na prljavi način, godinu i pol dana prije izbora, on 

je postao vladajućoj stranci teret. Stoga je vlast odlučila 

pronaći osobu za ministra koja bi bila prihvatljivija široj 

javnosti. 

 

NOVI MINISTAR. Imenovan je novi ministar, naš 

profesor i kolega, čovjek iz sustava. Odmah po imenovanju 

stupili smo u kontakt i sindikalna delegacija, u sastavu dva 

predsjednika i potpredsjednik, imala je s njime 26. lipnja 

sastanak na kojem smo dogovorili početak pregovora o 

granskom kolektivnom ugovoru. Susreli smo se s čovjekom 

s kojim smo mogli razložno razgovarati. 

Nemamo iluzija da će nam on riješiti sve naše probleme. 

Nemamo niti iluzija da će on imati toliko moći da ukloni naš 

temeljni spor s Vladom RH koji se tiče smanjenja plaća i 

adekvatnog financiranja znanosti i visokog obrazovanja. Taj 

spor ne proizlazi iz volje jednog čovjeka, već iz ekonomske 

politike vladajuće koalicije, čiju nemoć osjećate na svojim 

plaćama i u radnim uvjetima (o uzrocima i pogubnim 

posljedicama takve politike po ovu zemlju temeljito smo 

vas informirali u našim pismima prije štrajka). 

Ono što je realno za očekivati u slučaju iskrene 

komunikacije s ministrom je rješavanje niza pojedinačnih 

problema u sustavu koji traže rješenja i koji ne ovise bitno 

o financiranju, a što do sada nismo mogli s prijetvornom 

ekipom u Ministarstvu. Na naš izričiti upit, novi nam je 

ministar rekao da mu je prihvatljivo načelo jednakog 

tretmana našeg sustava u odnosu na, primjerice, zdravstvo 

(dosadašnji ministar i njegov zamjenik su nam objašnjavali 

da je to nerealno). 

 

NISMO ODUSTALI OD NAŠIH ZAHTJEVA. Prije smjene 

ministra održan je Sabor Sindikata i izabrano novo vodstvo 

Sindikata (vidjeti naš web). 3. srpnja na prvoj sjednici 

Velikog vijeća njegov novi sastav zaključuje da je potrebno 

nastaviti s metodama pritiska na jesen ako pregovori o 

granskom kolektivnom ugovoru ne vrate plaće na razinu 

prije njihova smanjenja. 

Postoji mogućnost da će to pitanje na jesen reaktualizirati i 

drugi sindikati, s čime bismo mogli povećati sinergiju 

pritiska. 

Sindikat je odustao od radikalnog poteza u srpnju, tj. od 

pokušaja sprječavanja upisa za studente prve godine. 

Naime, nakon imenovanja novog ministra, nakon prvog 

sastanka s njime i dogovora o pregovorima, Sindikat je 

odlučio dati prednost pregovorima iz sljedećih razloga: 

 Politički je korektno i kulturno dati šansu novome 

ministru. U suprotnom, suočili bismo se s 

optužbama, iz vlastitog sustava također, da 

namjerno izazivamo konflikt, da nam je on cilj, a ne 

sredstvo i to iz pobuda koje nisu sindikalne. 

 Naši sastanci na fakultetima za vrijeme štrajka nisu 

nam dali adekvatni odgovor na pitanje o 

spremnosti članova na radikalne oblike pritiska. 

Odaziv na njih nije bio dovoljno reprezentativan, 

pa nam stoga treba obaviti dodatne uvide, 

razgovore i ankete. 

Neformalni razgovori započinju u utorak 15. srpnja, a 

službeni pregovori čim se dovrši proces formiranja 

pregovaračkog tima Ministarstva. Pregovori će trajati 

preko ljeta i vjerojatno u rujnu, i nakon toga ćemo biti svi 

skupa pametniji. U ovome sindikatu oduvijek nastojimo 

rješavati probleme za stolom. Konflikt je krajnje sredstvo 

kada drugih mogućnosti nemamo. Dat ćemo šansu novom 

ministru, dat ćemo još jednom šansu pregovorima. 

Međutim, inzistirat ćemo na roku u kojem pregovori 

moraju završiti radi pravovremene odluke o našim daljnjim 

potezima u slučaju neuspjeha pregovora. 

 

U Zagrebu, 14. srpnja 2014. godine, 

prof. dr. sc. Igor Radeka, predsjednik Sindikata, v.r. 

Vilim Ribić, predsjednik Velikog vijeća, v.r. 

dr. sc. Tvrtko Smital, potpredsjednik i zamjenik predsjednika, v.r. 


